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U Bečeju 03.09.2012 

Predmet: IZJAVA ZA MEDIJE: POMOĆ ONIMA KOJI NAS HRANE HLEBOM 

Opštinski odbor Lige socijaldemokrata Vojvodine Bečej zahteva od lokalne vlasti u 
Bečeju „Proglašenje elementarne nepogode na teritoriji Opštine Bečej zbog suše“. 
Prioritet je, da se pod hitno pomogne onima koji nas hrane hlebom a to su 
poljoprivrednici. Poljoprivrednike zanima koje će konkretne mere da preduzme 
opštinska vlast u cilju smanjenja nastale štete. OO LSV Bečej predlaže, da se kao jedan 
od vidova uštede bude smanjenje broja potpredsednika SO Bečej kao i broj članova 
veća. Bespotrebno je, da jedna tako mala i siromašna opština kao što je Bečej ima čak 
devet članova veća i dva potpredsednika SO. Smanjenjem broja potpredsednika SO i 
članova veća na zakonski minimum, uštedeli bi u tekućoj godini više miliona dinara, a 
tako ušteñena sredstva pod hitno bi trebalo usmeriti na saniranje štete koja je zadesila 
poljoprivrednike u opštini. 

sci.dipl.ing Aleksandar Kekić, predsedavajući saveta OO LSV Bečej za poljoprivredu 
navodi: 

ZAŠTO SUŠU PROGLASITI ELEMENTARNOM NEPOGODOM? 

Ova suša, što se struke i nauke tiče, mogla se predvideti. Godina 2010. Bila je izrazito 
vlažna (tako npr. na teritoriji opštine Bečej, palo je oko 1.000 mm/m2 vodenog taloga, 
što je više za 40 % od višegodišnjeg proseka). 2011. godina bila je sušna, pa je količina 
vodenog taloga na području bečejske opštine iznosila ispod 400 mm/m2 vodenog 
taloga. Ali, zahvaljujući rezervama vlage u zemljištu koja je ostala od 2010. godine, 
godina je bila rodna. 
U toku zime 2011.- 2012. god. nije bilo dovoljno tzv „zimske vlage“, pa se u prolećnu 
setvu ušlo sa manjkom vlage. Ovo je trebalo da bude već znak za uzbunu. Ali, ništa se 
nije dogodilo. Da situacija bude još gora, i u toku vegetacionog perioda, padavina nije 
bilo, a tokom letnjih meseci javljale su se i ekstremno visoke temperature. Prema 
podacima Republičkog hidrometeorološkog zavoda, deficit padavina, na teritoriji 
Vojvodine, do jula meseca 2012. godine, iznosio je od 50 – 75%. 
Direktna šteta u poljoprivredi koja se procenjuje, na nivou države, uveliko će preći 
milijardu evra. Koliko će to uticati na cene hrane i pad, iovako već urušenog, životnog 
standarda, to ćemo tek da vidimo. 
Zar sve gore navedeno nije više nego dovoljan razlog da se suša ne proglasi 
elementarnom nepogodom? 
Upitajmo se samo kolika će biti indirektna šteta, pogotovo, ako se zna da su nam glavni 
izvozni artikli sirov kukuruz, šećer i malina. 
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Da li smo mogli ovu sušu, ako ne da sprečimo, onda bar da ublažimo. Nauka i struka 
kažu DA i to: 
1. Održavanjem i proširivanjem postojeće kanalske mreže, 
2. Izgradnjom novih zalivnih sistema, 
3. Primenom odgovarajućih agrotehničkih mera (izborom sorti i hibrida otpornih na 
sušu, plodoredom,  pravovremenim unošenjem stajnjaka.......)    
Da bi se blagovremeno i pravilno primenile gore navedene mere i aktivnosti, potrebno je 
angažovanje poljoprivrednih stručnih i savetodavnih službi, kao i rekonstrukcija 
postojećih i izgradnja novih zalivnih sistema. 
Posledice suše bi se, ako ne sprečile, ali bi se bar značajno umanjile.  
            Zlobnici bi rekli „Svaki general posle bitke je pametniji“, ali bih ja na to dodao i 
reči čuvenog tvorca sistema DTD, ing. Nikole Mirkova: 
            „Treba se roditi, odrasti i živeti u ovoj beskrajnoj niziji. Treba dubinski i do 
srži osetiti ove jade sa vodom i muke bez vode i tu večnu borbu sa vodom i 
čežnju za vodom. Ako su vlažne godine – opasnost i nesreća, ako je sušna 
godina, nevolja još veća“.  
            Ako se ne prizovemo pameti, pa ne iskoristimo vodne potencijale ravničarskih 
reka, kao i preko 900 km kanalske mreže, pretke ćemo razočarati, a potomci će nas se 
stideti. 
 

 


